
Tenniksessä tapahtuu 

Jarkko Nieminen on Suomen vähiten arvostettu huippu-urheilija. Näin todettiin usein. Hän 

kipusi tenniksen kaksinpelissä sijalle 13. Siis koko maailmassa! Vain kolmastoista, mitä se 

nyt on. Keihäänheitossa, maastohiihdossa ja rallissa on päästy ykkösiksi. 

Pätevän ja luotettavan selvityksen mukaan golfissa ja tenniksessä on vaikeinta saavuttaa 

maailman kärki. Sitä ei niinkään rajoita raha vaan lajien maailmanlaajuinen suosio. Uusia 

yrittäjiä tunkee joka puolelta. Kilpailu on säälimätöntä. Jos jommassakummassa onnistuu 

pääsemään sadan joukkoon, toimeentulo on yleensä taattu. Ei haittaa vaikka koulut olisivat 

jääneet kesken. 

Suomalainen tennismies Henri Kontinen kipusi juuri tenniksen nelinpelaajien listan 

ykköseksi. Tätäkään saavutusta ei ole suuremmin noteerattu. Nelinpeleissä pelataan 

useiden parien kanssa. Ranking-pisteet lasketaan kuitenkin aina henkilökohtaisesti. 

Jos pelaaja kilpailee sekä kaksin- että nelinpelissä, parempi rankkaus otetaan pohjaksi. 

Parin yhteenlaskettu sijaluku määrää turnauksiin pääsyn ja kaavioon sijoittamisen. Parit 

voivat koostua eri kansallisuuksista muissa kisoissa paitsi olympialaisissa ja 

maajoukkueiden välisissä turnauksissa. 

Nelinpeli on auttamatta jäänyt tennisturnausten sivulajiksi. Vain miesten Davis Cupissa ja 

naisten Fed Cupissa se on tärkeä ja tietysti myös olympialaisissa. Pelaajat valittavat, että 

muissa isoissakin kisoissa TV-kameroiden päälle pannaan huput nelinpelin alkaessa, ja 

kuvaajat lähtevät tauolle. 

Nelinpeliotteluita on pyritty lyhentämään muutamin sääntömuutoksin. Sovelletaan niin 

sanottua no ad tai receivers choice -pistelaskua. Tilanteessa 40-40 peli loppuu seuraavaan 

pisteeseen ilman etutilannetta. Kolmas erä korvataan pitkällä tie-breakillä, eli pelataan 

nopeasti kymmeneen voittopisteeseen. 

Suurin syy nelinpelin valahtamiseen sivulajiksi on palkintoraha. Nelinpelipari saa noin 20 

prosenttia kaksinpelaajan vastaavasta, eli pelaajalle tulee vain 10 prosenttia. Huiput eivät 

innostu. Ja silloin joskus kun innostuvat, he pärjäävät tietysti hyvin. 

Pelaajien järjestöt ATP ja WTA onnistuivat jo vuosia siten hankkimaan myös 

nelinpelaajille samantasoisen kohtelun, hospitalityn eli vapaan majoituksen kuin 

kaksinpelaajillekin, mikä hieman paransi tilannetta. 

Kaikesta tästä sivulajiluonteesta huolimatta Henri Kontisen saavutus on loistava. Muualla 

saavutus on noteerattu näkyvämmin kuin meillä. Hänen vakiparinsa kotimaassa 

Australiassa asia on jo isompi juttu, mutta aussit ovatkin tenniskansaa. 

Henri Kontiselle oli aukeamassa menestyksekäs kaksinpeliurakin, mutta useat vammat 

rajoittivat rajua ruljanssia. Nelinpelistä löytyi sopiva väylä, joka on johtanut jo kahteen 

Grand Slam -mestaruuteen. Ei muuta kuin uutta potkua! 

Meille vanhemmille harrastajille nelinpeli on mitä oivin. Kunto ei tahdo riittää hoitamaan 

yksin koko kenttäpuoliskoa. Kun nelurissa ei itse ehdi, voi kannustaa kaveria, että ota sinä 

vaan. Minua vaan omat munaukset rasittavat enemmän kuin toverin. Mitähän se ajattelee, 

kun helppo lyönti meni taas harakoille. 

Mutta täysiä eriä pelataan. Ei ole sorruttu no adiin eikä supertie-breakiin. Ja TV-tason 

lyöntejä läiskitään. 

pajen 


